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Minnesanteckningar från styrgruppsmöte med 
Edsviken Vattensamverkan  
 
Tid: 2023-12-15, 09:00–11:30 (Efterföljande lunch för anmälda serveras 11:30-12:30) 
Plats: Djursholms slott, Banérvägen 6, 182 68 Djursholm, Danderyd  
 
Närvarande styrgrupp: 

Jonas Riedel, Sollentuna (ordförande) 
Per Gibson, Sollentuna (ersättare) 
Robert Nibelius, Danderyd (ledamot) 
Märtha A. Lilliestråle, Danderyd (ersättare) 
Maria Antonsson, SVOA (ledamot) 
Elisabeth Hellström, SVOA (ersättare) 
Sofia Buhrgard, Sundbyberg (ledamot) 
Tony Haddad, Järfälla (ledamot)  

 
*Frånvarande från styrgruppen: 

Victoria Johansson, Solna (ledamot) 
Anna-Lena Hammarin, Sundbyberg (ersättare) 

 
 

Närvarande från arbetsgrupp: 
Gunnar Andersson (ersattes av Jonas Qvarfordt), 
Danderyd 
Fredrik Erlandsson, SVOA (med på länk) 
Towe Holmborn, Sollentuna (tom mitten av punkt 5) 
Linda Svensson, resurs för Sollentuna 
Olivia Abrahamson, Sundbyberg 
Babette Marklund, Järfälla 

 

*Frånvarande från arbetsgruppen:  
Marie Amid, Solna 
Jonas Brander, SEOM 
 
 
Övriga: 
Cinthia Tiberi Ljungqvist, Länsstyrelsen  
 

1) Presentation av deltagare 
En presentation av samtliga deltagare på mötet genomfördes.  

2) Godkännande av dagordning 
Dagordningen godkändes. 

3) Val av justeringsperson (justering sker via mail) 
Tony Haddad valdes till justerare. Godkännande av minnesanteckningar sker via e-
post. Sekreterare är Linda Svensson. 

4) Föregående minnesanteckningar 
Föregående minnesanteckningar (2023-09-28) godkändes och lades till 
handlingarna.  
Jonas frågar om avtalen är klara, Towe svarar att det är undertecknat och klart. Jonas 
frågar om kontakt med Tyresån vattenvårdsförbund har tagits. Svaret på den frågan 
tas under punkt 5.  

5) Genomgång av aktiviteter i VP för 2023 
- Miljöövervakningsprogrammet 

- Pågår enligt VP.  
- Inga specialundersökningar detta år. 
- Avtal har förlängts t.o.m. 2024. Alla parter har skrivit under avtalet 

Signerat avtal har skickas som inskannad kopia till alla kommuner. 
Sollentuna behåller originalet. 
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- All data är rapporterat till respektive datavärd.  
- Konsult förbereder nu årsrapport. Presenteras på årsmötet. 
- Fullföljt alla aktiviteter.  

- Delprojekt  
- Fortsätta förberedelserna inför bottenbehandling. Samarbetsavtalet är 

underskrivet av samtliga parter. 
- Samordna fällning med Lilla Värtan. Svar från deras projektledare på 

Stockholm stad om status har inkommit och lyder: Vad gäller 
fällning kan vi tyvärr inte ge besked ännu. Vi framför fördelarna med 
att samverka med Edsviken i frågan - men OM Lilla Värtan-
kommunerna beslutar att fällningen ska göras vet vi inte ännu. 
Förslaget har ännu inte hanterats politiskt i respektive kommun. Och 
processerna kommer se olika ut. Stockholm har tagit höjd för fällning 
i 3 årsbudgeten. 

- Samordning med Lilla Värtan kommer gynna ekonomin men framför 
allt administrationen i fällningsprojektet. Även de ekologiska 
fördelarna då vattenförekomsterna har stort vattenutbyte med 
varandra. 

- Lilla Värtan vill ha en samverkan i framtiden som liknar Edsviken 
vattensamverkan. Då kan vi samverka med dem i liknade frågor. På 
tjänstemannanivå finns redan samarbete som pågår.  

- Kommunikation och hemsida 
- Skräpplockarevent genomfördes den 16 september i samarbete med 

Rena botten, Rotary samt Edsbergs och Turebergs båtklubbar.  
- Kommunikationsaktiviteter och sociala medier: Under 

världsvattendagen och biltvättarhelgen har Sollentuna varit aktiva 
med att spraya brunnar med budskapet här börjar Edsviken. FB med 
länk till Edsviken vattensamverkans sida där man möts av filmen 
”Många bäckar små”.  

- QR kodpromenad- skyltarna har inspekterats av respektive kommun. 
Nytt set av skyltar har beställts. Sollentuna har bytt ut sina där det 
behövdes. Textarna är även uppdaterade på hemsidan. Nya skyltar 
har skickats ut till respektive kommun.  

- Uppdateringar på hemsidan har gjorts:  
• Google analytics har uppdaterats till ny version.  
• Alla rapporter har kategoriserats för att lättare kunna 

söka ut dem på hemsidan.  
• Texter på hemsidan uppdateras löpande.  
• Alla mejladresser och kontaktdata är uppdaterade för 

styrgrupp och arbetsgrupp.  
• Cookie förfrågan har lagts till. Den måste vara där 

enligt ny lag.  
- Studieresor, utbildning, möten. 

• Båttur för alla deltagare genomfördes i juni. 
• Få inspiration från andra vattenvårdsförbund- Fred och Towe 

berättade om samtalet med Jovana (Tyresåns samordnare). 
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Kontentan är att det finns olika för- och nackdelar administrativt 
vad gäller samverkan eller ideell förening. 

Tyresåns sakfrågor ligger närmare Oxunda vattensamverkan än Edsviken 
vattensamverkan. 
Finns dock intresse att genomföra gemensamma utbildningar för politiker. 
Om vad i så fall? Edsviken vattensamverkan funderar på frågan och 
återkommer.  

- Administration 
- Den pågår och sköts enligt plan.  

 
6) Inför VP 2024 

Gick igenom VP för 2024 och de förslag som redan finns. Medskick sedan tidigare 
är att utreda och bedöma om behovet finns av att bygga upp och driva en båttvätt i 
Edsviken. Frågor som vem som ska ta ansvar, en av båtklubbarna eller finns någon 
kommersiell som är intresserad bör också utredas. 
 
Tjänstemännen har bokat ett planeringsmöte den 19e januari. Diskussion om vad 
politikerna vill se tas med i denna genomfördes och inkomna förslag/synpunkter 
redovisas nedan: 
 

• PFAS är på tapeten. Har vi några källor till PFAS runt Edsviken förutom 
Igelbäcken? Vad kan vi göra inom Edsviken vattensamverkan? Större fråga 
kring oxundaån. Inventering, ansvarsfrågan kan vi kanske ta med för 
Edsviken. Massbalansräkning kan kanske genomföras.  

 
• Danderyd ska ta med detta med att spraya vid dagvattenbrunnar under 2024. 

Efterfrågar mallar. Varje kommun har tidigare fått mallar och sprayfärg 
skickade till sig. Det bör ses över om nya i gummi (som Sollentuna har) bör 
tas fram.  

  
• Politikerutbildning i samverkan med Tyresåns vattenvårdsförbund. Vad ser 

politikerna att man vill ha utbildning kring? Bör förtydligas och planeras.  
 

• Allmänheten intresserade av badvattenkvalitet. Hur står sig Edsviken jämfört 
med andra badplatser runt om i Stockholm. Finns en sida badplatsen.se där 
man kan hitta det. Sofia lyfter detta på mötet. Hur konkretiserar man all 
information kring vattenkvalité för att medborgarna ska kunna ta till sig det. 
Bryta ner det till något lättsmält. Så informationen går ut på ett mer 
informativt sätt. Någon kommunikationsinsats kring det efterfrågas. Förslag 
inkommer med att eventuellt länka till badplatser.se från Edsvikens hemsida.  

 
• Miljögiftsanalyser i fisk kanske behöver göras. Då kan det vara läge att 

analysera PFAS i fisk. Kan med fördel genomföras med nästa provfiske som 
är 2027. Maria Antonsson berättar att Tyresåns vattenvårdsförbund har 
jobbat med miljögifter i fisk som kan vara en beröringspunkt att samarbeta 
kring.  
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• Risvaseprojekt kan vara intressant att göra gemensamt i Edsviken. 

 
7) Aktuellt från kommunerna 

 
Danderyd 

- Skyfallsutredning för Nora träsk är på sluttampen. Rapporten 
slutgranskas nu. Klimatanpassning tas upp främst men tar med sig andra 
värden också.  

- Kommer stärka upp kring dagvatten genom anlitad konsult. 
- Börjat provta i sjöarna, varav två rinner ut i Edsviken. Ekebysjön har i 

dagsläget god status. Nora träsk har däremot sämre status.  
- Kommunikationsprojekt att måla brunnar kommer genomföras under 

2024 
- Vattentjänstplanen är lite försenad men ska upp till KSAU, klar till 

sommaren 2024. Kommer ersätta VA-planen.  
 
Järfälla 

- Både översvämnings- och vattenplanen har nu antagits i KF. 
- ÖP är planerad att arbetas om inför nästa år.  
 

Stockholm 
- LÅP:et ska tas politiskt för att ex kunna finansiera fällning. Sista utkastet 

klart, ska i februari upp i flera olika nämnder utöver SVOAs styrelse. 
- Lilla Värtan har i princip bildat en samverkans grupp.  
- Massbalans beräkningar för PFAS genomförs och man har hittat en del 

källor och hotspots. Inte mycket har gjorts inom Edsvikens aro.  
Sollentuna 

- Vattentjänstplanen är nu antagen.  
- Handlingsplan för marksanering är tagen i nämnd.  
- Flera dagvattenanläggningar som tar tid men som ska startas upp nästa 

år.  
- Fokus ligger på att minska fritidsbåtspåverkan samt marksaneringar. I 

april-maj kommer sanering på två äldre båtuppläggningsplatser i 
Sollentuna att genomföras.  
 

Sundbyberg  
- Antagit ny VA-plan kombinerad med vattentjänstplan. Fokus på 

stadskärnan då järnvägen ska förläggas under mark. Ska separera dag- 
och spillvatten.  

- Åtgärder inom LÅP Igelbäcken ska börja jobbas med under 2024. 
- Bäverproblematik i Igelbäcken. Bäverförvaltningsplan tas fram just nu. 

Grönlingen försvinner mer och mer.  
 
Solna 
Mejl har inkommit med medskick från Solna: 
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- Miljötillsynsenheten fortsätter kommunikationsarbetet med Solna 
båtsällskap gällande de höga halterna av miljögifter som upptäcktes där 
vid sedimentundersökningen. Detta kommer fortgå under 2024. 

 
- Projekteringen av Svedenområdets dagvattenanläggning (i norra 

Bergshamra) som mynnar i Edsviken pågår, där entreprenad planeras till 
våren 2024.  

 
 

8) Övriga frågor 
- Fråga från Danderyd: Vad har kommunerna för investeringstakt gällande 

VA ledningar. SVOA berättar att de budgeterar för 4,5 miljarder/år. Hela 
Sverige behöver lägga 30 miljarder/år för att nå målet. Enorma 
investeringar behövs med andra ord. Positiva bieffekter kan också uppstå 
så som att få bort inträngning av regnvatten (ökar risk för bräddning och 
dålig rening i vattenverken) som man då åtgärdar samtidigt. Järfälla 
meddelar att de filmar ledningarna, byter och tätar årligen, har en 10 års 
plan för detta.  

 
9) Nästkommande möten 

Nästa möte (årsmöte) hålls den 8 mars kl. 9-12 i Sollentuna.  
Övriga möten under år 2024 är: 
24 maj kl. 9–12 (Solna) 
20 september kl. 9–12 (återkommer om plats) 
6 december kl. 9-13 (Danderyd) 

10) Mötet avslutas 
Mötet förklarades avslutat.  


